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معاون دیپلماس�ی اقتصادی وزارت امور 
خارج�ه گف�ت: تلاش م�ا این اس�ت که با 
بررسی زمینه ها، شناس�ایی موانع و ارایه 
راهکاره�ای عمل�ی ب�ه اهداف تج�اری و 
اقتصادی تعیین ش�ده بین ای�ران و ترکیه 

دست یابیم.  
به گ��زارش خبرنگار سیاس��ت خارجی ایرنا، 
مهدی صفری، معاون دیپلماسی اقتصادی وزیر 
ام��ور خارجه که در راس ی��ک هیات اقتصادی 
متشکل از شرکت ملی گاز، وزارت صنعت، معدن 
و تجارت، وزارت کش��اورزی و بانک مرکزی به 
ترکیه س��فر کرده اس��ت، روز دوشنبه با معاون 
وزی��ر خزانه داری و مالیه جمه��وری ترکیه در 
خصوص گس��ترش مناس��بات مالی و اقتصادی 

بین دو کشور دیدار و گفت و گو کرد.
معاون دیپلماسی اقتصادی وزارت امور خارجه 

در این دیدار با تاکید بر اش��تراکات فرهنگی و 
تاریخی بین دو کشور، تسهیل و توسعه همکاری 
های تجاری و اقتصادی بین دو کش��ور را اراده 
جدی و توصیه رهبران دو کش��ور توصیف کرد 
و افزود: تلاش ما این اس��ت که با بررسی زمینه 
ها، شناسایی موانع و ارایه راهکارهای عملی به 
اهداف تجاری و اقتصادی تعیین ش��ده بین دو 

کشور دست یابیم.
مع��اون وزارت خزان��ه داری و مالی��ه ترکیه 
نیز ضم��ن قدردانی از حضور هی��ات اقتصادی 
کش��ورمان در آن��کارا تاکید کرد: در راس��تای 
توافقات انجام گرفته در جریان نشست شورای 
عال��ی روابط دو کش��ور در تهران در تابس��تان 
س��ال ۱۴۰۱ و توصیه های روس��ای جمهور دو 
کش��ور گسترش عملی مناس��بات را در دستور 

کار داریم.

معاون حقوقی رئیس جمهور گفت: از آنجا که 
معاونت حقوق�ی و پارلمانی دروزارتخانه ها یکی 
اس�ت، درخواس�ت می ش�ود تا معاونت حقوقی 
مج�زا در نظ�ر گرفته و یا اینکه ی�ک مرکز ذیل 

عنوان معاونت پارلمانی و حقوقی ایجاد شود.
به گزارش خبرنگار حوزه دولت ایرنا، محمد دهقان 
روز سه ش��نبه - ۲۴ مردادم��اه - درآیی��ن افتتاحیه 
نخس��تین همایش ملی آموزش مدیران و کارشناسان 
حقوقی دستگاه های اجرایی گفت: هم رئیس جمهور 
و هم معاون اول رئیس جمهور چندین بار درخصوص 
اهمیت های حقوقی دس��تگاه ها ص��ادر کردند یکی از 
این بخش��نامه ها این اس��ت که با توجه به اینکه برای 
نیروه��ای حقوقی در خ��ارج از دولت جذابیتی وجود 
دارد برای ماندگاری آنها توجه ویژه ای شود ما هم در 

آستانه اتخاذ این تصمیم هستیم.
وی همچنین از معاون اول رئیس جمهور خواست تا 
بحث حقوق کارکنان واحدهای حقوقی نیز مورد توجه 
قرار گرفته و تقویت شود و گفت: در حال حاضر برخی 
کارشناس��ان حقوقی به شرکت های دولتی دیگر کوچ 
کردند چون پرداختی های بیشتری دارند. برخی دیگر 
نیز وارد حوزه وکالت شدند و درآمدهای خوبی کسب 
می کنند. لذا اراده وی��ژه ای می طلبد تا پرداختی های 

کارکنان حقوقی تقویت شود.
مع��اون حقوقی رئیس جمه��ور در بخش دیگری از 
اظه��ارات خود به روابط بین الملل ایران اش��اره کرد و 
افزود: در سال ۱۴۰۰ بیشترین انزوا در دنیا را داشتیم 
نه تنها با غرب ارتباط نداشتیم بلکه از شرق هم رانده 
ش��ده بودیم در هیچ دوره تاریخی چنین اتفاقی برای 
ایران نیفتاده بود. نفتی نمی توانس��تیم بفروشیم تنها 
برخی دستگاه ها به صورت محدود نفت می فروختند. 
هفته گذش��ته در جلسه هیات دولت مسئولان وزارت 
خارج��ه اعلام کردن��د که برای توس��عه روابط برنامه 

داریم و این یک موفقیت برای دولت است.

دهقان بی��ان ک��رد: مجموعه کارکن��ان واحدهای 
حقوقی مس��ئول حکمرانی مبتنی بر قانون هس��تند. 
قانونی برای آن وضع شده تا روابط درست تنظیم و از 
هرج و مرج جلوگیری ش��ود اما وقتی در وزارتخانه ای 
مقرره ای تنظیم می ش��ود وقتی می فهمم که معاونت 
حقوقی آن وزارتخانه در تنظیم مقرره نقش��ی نداشته 
واقعاً تاس��ف می خورم مگر می ش��ود لایحه ای در یک 
وزارتخانه تنظیم و به دولت ارائه ش��ود اما بگویند که 
معاونت حقوقی آن وزارتخانه در تهیه آن هیچ نقشی 
نداش��ته اس��ت؟ اگر این اتفاق رخ بدهد به این معنی 
اس��ت که بخش حقوق��ی آن وزارتخانه ضعف بزرگی 
دارد  ما حقوقی ها مس��ئول تنظیم روابط دولت با ملت 
دولت با دولت ه��ای دیگر مردم با یکدیگر و مانند آن 

هستیم.
وی با بیان اینکه ممکن اس��ت برخی افرادی که در 
جایگاه مس��ئولیت حقوقی قرار می گیرند خودش��ان 
حقوقی نباشند یادآور شد: در این صورت چرا اینگونه 
اف��راد این پس��ت ها را احراز می کنن��د؟ چرا تویی که 
حقوقی نیس��تی در جایگاهی ق��رار گرفته ای که باید 
تنظیم کننده حکمرانی مبتنی بر قانون باش��د؟ البته 
الان دچار این بلیه دچار هستیم. چون معمولاً معاونت 
حقوقی و پارلمانی یک معاونت اس��ت و از آنجایی که 
مس��ئولان دس��تگاه ها دغدغه مجلس دارند یک فرد 

پارلمانی را در این جایگاه قرار می دهند.

مع�اون اول رئیس جمهور با اش�اره به اهمیت 
نهاده�ا و مجام�ع حقوقی در عرص�ه بین الملل 
تأکید کرد: تجربه سالیان گذشته نشان می دهد 
ک�ه می ت�وان ب�ا به کارگی�ری نیروه�ای زبده، 
کارشناس و متخصص در حوزه حقوق بین الملل 
و دع�اوی بی�ن المللی از حقوق کش�ور و مردم 

دفاع کرد.
به گزارش خبرنگار حوزه دولت ایرنا، »محمد مخبر« 
روز سه شنبه - ۲۴ مرداد - در آیین افتتاحیه نخستین 
همایش ملی آموزش مدیران و کارشناس��ان حقوقی 
دس��تگاه های اجرایی، با اشاره به اینکه کشور در طول 
دهه های گذش��ته حوادث بس��یار زیادی را پشت سر 
گذاش��ته که به تبع آنها حقوقی برای مردم و کش��ور 
به وجود آمده اس��ت، اظهار داش��ت: تاکنون اهمیت 
ی��ک معاونت حقوقی مس��تقل در بدن��ه وزارتخانه ها 
به خوبی درک نش��ده و در اکث��ر بخش های دولت در 
زمینه اعاده حقوق دعاوی و دادرسی مشکلات زیادی 
داریم ت��ا جایی که در برخی از حوزه ها کارشناس��ان 
غیرمتخصص در حوزه حقوقی به کار گرفته ش��ده اند 
که دولت و رئیس جمهور با دس��تورات و پیگیری های 
وی��ژه ای به دنبال تقویت واحده��ای حقوقی در دولت 

هستند.
معاون اول رئیس جمهور تصریح کرد: کشور به دلیل 
عدم شناخت از مسائل حقوقی و حقوقدانان در رعایت 

حق��وق مردم و حکومت با آس��یب های زیادی مواجه 
شده است.

مخب��ر ادام��ه داد: با پیگی��ری حقوق بی��ن الملل 
می توانستیم برای آسیب دیدگان حوادث مختلف حق 
پیگیری و برای مداخله کنندگان تبعات حقوقی ایجاد 
کنیم ام��ا در این زمینه کار چندان��ی صورت نگرفته 
اس��ت؛ هم اکنون برای منافقی��ن پرونده های حقوقی 
ایجاد ش��ده که خوش��بختانه معاونت حقوقی ریاست 
جمهوری در دولت سیزدهم پیگیری های لازم در این 

زمینه را انجام داده است.
معاون اول رئیس جمهور همچنین در بخش دیگری 
از سخنان خود با تسلیت حادثه تروریستی شاهچراغ و 
کشته و زخمی شدن چند تن از هموطنان کشورمان، 
به تبیین و تشریح برنامه های دولت در سال جاری در 
سه حوزه مهار تورم، رشد تولید با اولویت های ترانزیت 
و لجس��تیک، نفت و گاز، صنعت و معدن و پروژه های 
ویژه و همچنین توسعه دیپلماسی اقتصادی پرداخت 
و گفت: برنامه کنترل مهار تورم و نقدینگی در دولت 
ناشی از برخی ناترازی هاست که از اسفند سال گذشته 
تاکنون روند کاهشی داشته است؛ ما توانسته ایم رشد 
نقدینگی را در کش��ور از ۴۰ درصد در زمان روی کار 
آمدن دولت به ۲۵ درصد برسانیم که انتظار دولت این 

است این روند ادامه داشته باشد.
وی اظهار داش��ت: ش��اخص تورم تولی��د و مصرف 
کننده نیز در مجموع به صورت ماهانه روند کاهش��ی 
داش��ته و با بهره گیری از ظرفیت ها و پتانس��یل های 
خدادادی کشور در زمینه رشد تولید و اجرای منویات 
مقام معظم رهبری به شاخص های بسیار خوبی دست 
یافته ایم. مخبر با اش��اره به برنامه هایی در حوزه نفت 
و گاز ادام��ه داد: از مجم��وع ۸۳ طرح دولت به ارزش 
۳۶ میلیارد دلار س��رمایه گذاری، تع��داد ۶۷ طرح با 
ارزش بی��ش از ۱۵ میلیارد دلار تا پایان س��ال جاری 

بهره برداری می شود.

معاون حقوقی رئیس جمهور:

معاونت حقوقی مجزا در وزارتخانه ها تشکیل شود
در همایش ملی آموزش حقوقی مدیران دستگاه ها؛

مخبر: از حقوق مردم در عرصه بین الملل دفاع می کنیم

اهداف تجاری ایران و ترکیه را با شناسایی موانع محقق می کنیم
معاون وزیر امورخارجه در دیدار با معاون وزارت خزانه داری ترکیه؛

  ورودی اول
بی��ش از ۵ م��اه از طرح ف��روش خودروهای 
وارداتی در سامانه یکپارچه گذشته و هیچ یک 
از ۳۳ ه��زار نف��ری که در آن ثبتن��ام کردهاند 
خ��ودرو تحویل نگرفته اند و جالب اینکه از این 
افراد ج��دود ۳۱ هزار نفر حت��ی نمیدانند چه 
خودرویی قرار اس��ت به دستشان برسد و تمام 
ثبت ن��ام کنندگان مبل��غ ۵۰۰ میلیون تومان 

بلوکه کرده بودند.
دول��ت در حال��ی اقدام به ف��روش خودرو به 
خری��داران کرده که قرار بود طب��ق برنامه این 
خودروه��ا را در آینده نزدیک وارد کند و نهایتاً 
خردادماه به آنها تحویل دهد اما متقاضیان برای 
خودروهای��ی ثبت نام ک��رده بودند که احتمال 
ورود آنها به کشور پایین بود چرا که منابع ارزی 
تخصیص یافته به این طرح در ابهام کامل قرار 
داشت و دولت به تنهایی به دلیل کمبود منابع 

نمی تواند این میزان ارز را تأمین کند.
هرچند در گذش��ته صحبتهایی مطرح ش��د 
مبنی ب��ر اینک��ه مانع تراش��ی س��ازمان ملی 
اس��تاندارد عام��ل اصلی توق��ف واردات خودرو 
اس��ت اما به نظر می رس��د که ریشه این ماجرا 
عمیقتر از صرفاً بحث اس��تاندارد باشد و باید به 
س��راغ بحث تأمین ارز رفت؛ مس��ائلی همچون 
مشکلات ارزی و مباحث مربوط به استانداردها 
ک��ه به نظر میرس��د نه مش��کلات ارزی رفع و 
رجوع ش��ده و نه مس��ائل مربوط به استاندارد 

خودروها حل شده اند.
در ش��رایط کنون��ی ک��ه تأخی��ر در تحویل 
خودروه��ای وارداتی در حال حاض��ر به تعداد 
انگش��تان یک دست رسیده اس��ت اما، مقامات 
اقتص��ادی و متولیان موضوع واردات خودرو در 
دولت و مجلس هیچ توضیح شفافی درباره علت 
ای��ن تأخیر به خریداران نداده و اساس��اً معلوم 
نیست که چه موانعی اکنون در واردات خودرو 
وجود دارد و اکنون اما، مسئله تأخیر در تحویل 
خودروهای وارداتی به مشتریان روز به روز وارد 
مرحله جدیدی میش��ود و بر عمق چالش ایجاد 

شده در این حوزه افزوده میشود.
  ورودی دوم

یک کارشناس بازار خودرو معتقد است طبق 
وعده های مس��ئولان، طی دو س��ال اخیر باید 
۲۰۰ هزار دس��تگاه خودرو به کشور وارد میشد 
ح��ال آن که ورود ۶۰۰ دس��تگاه خودرو برنامه 
ریزی ش��د که این خودروها عمدتاً آمبولانس و 
خودروهای امداد نجات بوده و پاس��خگوی بازار 

تشنه خودرو نیست.

مس��یح فرزان��ه افزود: فع��الان ب��ازار خودرو 
معتقدن��د وقتی صحب��ت تولید ی��ک میلیون 
و ۶۰۰ ه��زار دس��تگاه خ��ودرو می ش��ود باید 
۱۵ درص��د آن یعنی چیزی ح��دود ۱۶۰ هزار 
دستگاه نیز واردات صورت گیرد تا بازار تنظیم 

و متع��ادل ش��ود به همین دلیل طی دو س��ال 
اخیر باید ۳۲۰ هزار خودرو وارد کشور میشد.

وی اضاف��ه کرد: ع��دم واردات خ��ودرو طی 
سالهای اخیر سبب ش��ده که خودرو به کالای 
س��رمایه ای تبدیل شود به طوری که بخشی از 

ری��زش بورس به این دلیل بود تا مردمی که در 
آن سرمایه گذاری کردند به سمت بازار خودرو 

آمدند.
فرزانه عنوان کرد: آنطور که وزیر صمت گفته، 
این وزارتخانه تمام موانع واردات خودرو را کنار 

زده و تنه��ا مش��کل تامی��ن ارز در اینخصوص 
وجود دارد در حالی که مس��ئله ارز در واردات 
تمام محص��ولات به عنوان اولی��ن فاکتور باید 

درنظر گرفته شود!
این کارش��ناس خودرو تاکید کرد: حتی اگر 
در روزه��ای آین��ده آییننام��ه واردات خودرو 
ابلاغ ش��ود باید کنار گذاشته شده و به مسئله 
تخصیص و تامین ارز توجه کرد زیرا درغیر این 
صورت آییننامه مش��کل گش��ا نیست و در این 

وضعیت، اصل بر فعالیت بانک مرکزی است
فرزانه خاطرنش��ان کرد: بازار خودرو تش��نه 
واردات اس��ت و ت��ورم در آن م��وج میزند و در 
بازار عملًا شاهد رکود گسترده هستیم بنابراین 
ب��ا واردات ۱۰۰ هزار دس��تگاه نیز تش��نگی ۸ 
ساله این بازار مرتفع نخواهد شد و واردات باید 

ادامه دار باشد.
وی با بیان اینکه مسئولان باید از خبردرمانی 
پرهیز کنند اظهار کرد: شرکت های واردکننده 
خودرو بس��یار محدود هس��تند و عملًا در این 
حوزه رانت ایجاد ش��ده اس��ت زیرا با مش��کل 

کمبود ارز در کش��ور روبه رو هستیم و بهترین 
کار در بازار خودرو این اس��ت که بانک مرکزی 
نی��ز مانن��د وزارت صمت، ش��فاف درخصوص 

تامین ارز خودرو اظهارنظر کند.
  ورودی آخر

تامی��ن ارز باعث ش��ده تا همچن��ان بازار در 
انتظار وارد خودروهای خارجی باش��د در حالی 
که حدود یک س��ال از ابلاغ آیین نامه واردات 

خودروهای خارجی می گذرد.
در حالی که ب��ازار منتظر واردات خودروهای 
خارجی اس��ت، وزیر صنعت، مع��دن و تجارت 
مان��ع اصلی این موضوع را تامین ارز اعلام کرد، 
لذا عباس علیآبادی، وزی��ر صمت، اظهار کرده 
که تنه��ا نگرانی، نحوه تامین ارز موردنیاز برای 

واردات خودرو است.
در واقع وزیر صمت بر چالش تامین ارزی که 
بر س��ر راه واردات قرار گرفته اس��ت مهر تایید 
زده و ح��الا می تواند بلاتکلیفی بازار را افزایش 
دهد زیرا پیش از این نیز بحث تامین ارز مطرح 
بود و گفته می شد این موضوع می تواند واردات 
را با مشکل همراه کند و ارز کافی برای واردات 

در اختیار نیست.
ب��ا این اوصاف، تامین ارز از موضوعات مهمی 
است که باید در تدوین آیین نامه جدید در نظر 
گرفته ش��ده و مشخص شود این ارز باید چطور 
تامین شود زیرا در این بین، برخی اتحادیه ها و 
انجم��ن ها برای تامین ارز واردات خودرو اعلام 

آمادگی کرده بودند.
چن��دی پی��ش کام��ران وکیل نائ��ب رئیس 
صادرکنن��دگان  و  تولیدکنن��دگان  اتحادی��ه 
محصولات معدنی ای��ران در نامه ای به محمد 
مخبر معاون اول رئیس جمهور خواس��تار شده 
تا امکان واردات خودروی دست دوم خارجی ما 
به ازای ارز حاص��ل از صادرات محصولات قابل 
تولید فراهم ش��ود که ای��ن موضوع می تواند تا 
حدودی مش��کلات ناش��ی از تامین ارز را حل 
ک��رده و نی��از داخلی به واردات خ��ودرو را هم 

پاسخ دهد.
بدی��ن ترتی��ب، هرچن��د واردات خ��ودرو به 
نوع��ی بلاتکلیف مانده و ش��هروندان در انتظار 
ورود خودروه��ای خارجی اس��ت اما از س��وی 
دیگ��ر، توافق ای��ران و آمریکا برای آزادس��ازی 
مناب��ع ارزی بلوکه ش��ده در ازای آزادی برخی 
زندانیان آمریکایی تبار می تواند بخش��ی از ارز 
مورد نیاز ب��رای واردات را تامین کند زیرا بازار 
خودرو ظاهراً در انتظار اتفاقاتی است که منجر 

به تامین ارز مورد نیاز شود!

 عاقبت
نسیه فروشی!

 بلاتکلیفی سفارش دهندگان خودروهای وارداتی
 به کشور از زاویه »عصرآزادی«

عصرآزادی/ شهرام صادق زاده 

این روزها ماجرای تأخیر در تحویل خودروهای وارداتی به یک کلاف س�ردرگم تبدیل شده 
و آش انقدر هم شور شده که صدای رسانه های حامی دولت را هم درآورده است.

در حقیق�ت، اس�فند م�اه ۱۴۰۱ بود که تع�داد ۱۲۰ هزار نفر ح�دود ۵۰۰ میلی�ون تومان در 
حس�اب های وکالتی خود مس�دود کردن�د به این امید که خردادماه س�ال امس�ال بتوانند 
خ�ودروی وارداتی خود را تحویل بگیرند در حالی که کل مبلغ بلوکه ش�ده برای خرید این 

خودروها در بانکها بیش از ۶۰ هزار میلیارد تومان بود!
طبق نظر کارشناسان بازار خودرو، بحث واردات، التهابات بازار خودرو را آرام کرده و منجر 

می ش�ود تا گروههای مصرف ب�رای انتخاب اتومبیل مدنظرش�ان قدرت انتخاب بیش�تری 
داشته باشند و از سوی دیگر، واردات خودروهای با کیفیت بالا بر کاهش ۵۰ درصدی قیمت 
ماشین های خارجی ختم می شود. به طور قطع و یقین، ورود خودروهای وارداتی در فضای 
رقابتی فعلی منجر به تعادل در بازار عرضه و تقاضا، شکس�ته ش�دن و کاهش انواع قیمت 
های بازار می ش�ود لذا در همین باره بود که اواس�ط اس�فندماه سال ۱۴۰۰ رئیس جمهور به 
وزیر وقت صمت برای بهبود وضعیت صنعت خودروسازی کشور دستور ۸ مادهای را به طور 

رسمی ابلاغ کرد و معلوم نیست اجرای آن به چه سرنوشتی دچار شود...

یک کارشناس حوزه 
خودرو می گوید عدم 

واردات خودرو طی 
سالهای اخیر سبب 
شده که خودرو به 

کالای سرمایهای 
تبدیل گشته و 

سرمایه گذاران به 
سمت بازار خودرو 

بیایند!

طرح های پنهان بنزین؛ عامل شلوغی جایگاه ها!
شلوغی جایگاه های بنزین در پی اعلام محدودیت در 
کارت سوخت ها موجب سلب آسایش مردم در سراسر 
کش��ور گردید. طرحی که از ۱۱ام م��رداد ماه جاری در 
سراسر کشور اجرایی شده بود بدون اینکه اطلاع رسانی 
عمومی شود. این شلوغی شایعات زیادی مبنی بر افزایش 
قیمت بنزین را رقم زد که نه تنها وزیر امور اقتصادی و 
دارایی بلکه وزیر نفت در کنار سایرمقامات دولتی بر این 
نکته تاکید کردند که برنامه ای برای افزایش قیمت بنزین 
در دستور کار نیست. در واقع در روزهایی که این دو مقام 
بهنداشتن برنامه برای  افزایش قیمت بنزین سخن می 
راندن��د طرح محدودیت ارائه بنزین در جایگاه ها اعمال 
می شد ولی عموم مردم از آنخبر نداشتند و همین علت 
صف های طولانی در جایگاه ها ش��د. این نوع مدیریت 
یعنی اعلام بخشی از واقعیت و نه همه آن گویا تاکتیکی 

شده است از سوی برخی مسئولین برای مدیریت موضوع! 
همه می پرس��یدند دلیل ش��لوغی پمپ بنزین ها چیس��ت و چرا برخی جایگاه ها تعطیل 
ش��ده اند. تنها کس��انی از ماجرا مطلع می شدند که خودبرای س��وخت گیری به جایگاه ها 
مراجعه کنند و آن زمان در می یافتند که س��قفی برای س��وخت گیری حتی با کارت های 
ش��خصی تعیین شده است. بدین شکل که به چهار مدل ۱۵ لیتر، ۲۰ لیتر، ۳۰ لیتر و ۴۰ 
لیتر برای کارت آزاد جایگاه ها در هر بار سوخت گیری در کشور و برایکارت های شخصی نیز 

۳۰ لیتر، ۴۰ لیتر و ۶۰ لیتر که در هر بار مراجعه، در نظر گرفته شده است.
ح��الا موضوع به این مهمی چرا قبلًا اطلاع داده نش��ده اس��ت موضوعی اس��ت که باید 
مس��ئولین مربوطه پاسخگوی آن باش��ند.البته این سیاست توسط دولت قبلا نیز در جمع 
آوری کارت جایگاه ها امتحان شده بود و بدون اطلاع قبلی کارت آزاد جایگاه ها جمع آوری 
شدهبود. حساسیت موضوع ایجاب می کرد آن زمانی که خبر جمع آوری کارت های آزاد 
س��وخت جایگاه ها اعلام می گردید اجرای طرح محدودیت استفاده از کارت های شخصی 
هم اعلام می شد تا مردم گرفتار شایعات افزایش قیمت بنزین نشوند و به وسیله عدم اطلاع 

از چگونگی طرح ساعت ها از وقت خود را در صف جایگاه ها تلف ننمایند. 
عملی که با سخنان معاون وزیر نفت در تناقض است. نژادعلی پیش از این استفاده مردم 
از کارت ش��خصی را بررس��ی فرآیند داده هابرای میزان مصرف گروه های خودرویی برای 
ایج��اد تمهیدات لازم جهت راحتی! مردم می دانس��ت. عملی ک��ه بر خلاف آن چیزی که 
موردنظر این مقام مس��ئول بود اتفاق افتاده اس��ت. اطلاعات ناقص و عدم اطلاع عمومی از 
طرح دولت در این خصوص باعث بروز شایعات متعددی از قبیل نبود بنزین کافی، افزایش 
قیم��ت ومحدودیت واردات آن می گردد که هر کدام از اینها باعث آش��فتگی خیال مردم 
شده و هجوم به جایگاه ها را در پی دارد. بنابراین ضروری می رسد دولت هر اقدامی که می 
خواهد در این زمینه اجرایی کند از قبل اطلاع رس��انی نماید تا شاهد بروز چنین آشفتگی 
هایی نباشد ولی گویا دولت برای مدیریت بنزین ترجیح  می دهد طرح های  پنهان و چراغ 

خاموش و تصمیمات اطلاع داده نشده را اجرایی کند.

سرمقاله

 سید فرید پیمان 
 مدیر مسئول

مجلس با تحقیق و تفحص از شرکت های پتروشیمی 
دولتی موافقت کرد

 نمایندگان مجلس شورای اسلامی با تحقیق و تفحص از شرکت های پتروشیمی 
دولتی در فروش و صادرات محصولات موافقت کردند.

به گزارش خبرنگار پارلمانی ایرنا، در جلس��ه علنی روز سه شنبه مجلس شورای اسلامی، 
گزارش کمیسیون صنایع و معادن مبنی بر تصویب تقاضای تحقیق وتفحص از شرکت های 
پتروش��یمی دولتی در فروش و صادرات محصولات در دستور کار قرار گرفت و ۱۳۴نماینده 
مجلس با این تحقیق و تفحص موافقت و ۳۷ نماینده هم مخالفت کردند. مجتبی رضاخواه 
نماین��ده متقاض��ی این تحقی��ق و تفحص بیان ک��رد: اتفاقاتی در نحوه ف��روش و صادرات 
محصولات پتروشیمی های دولتی رخ داده که باید بررسی کنیم علت این اتفاقات چه بوده 
است. ۴ وزارتخانه نفت، آموزش و پرورش، دفاع و کار به صورت مستقیم یا زیرمجموعه های 

آن ها شرکت های تولید پتروشیمی دارند که محصولاتشان را به کشورها صادر می کنند.

خبر


